
   
 

 
 

Kraków, dnia 21 kwietnia 2023 roku  

 

Do  
Jacka Majchrowskiego  
Prezydenta Miasta Krakowa  
pl. Wszystkich Świętych 3-4 
31-004 Kraków  

 

Dotyczy:  dostosowania budynków organów miejskich do potrzeb osób z 

niepełnosprawnościami 

  

INTERPELACJA 

 

Szanowny Panie Prezydencie! 

W oparciu o art. 24 ust. 3 Ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 roku 

(Dz.U. 1990 nr 16 poz. 95 z późniejszymi zmianami), zwracam się do Pana z interpelacją 

w następującej sprawie. 

Od 2019 roku obowiązuje na terenie Krakowa Powiatowy Program Działań na rzecz Osób z 

Niepełnosprawnościami, a w 2021 roku Prezydent Miasta Krakowa wprowadził zarządzeniem 

„Plan działania Urzędu Miasta Krakowa na lata 2021-2024 na rzecz poprawy zapewnienia 

dostępności osobom ze szczególnymi potrzebami”. Ponadto, w Krakowie funkcjonuje 

Zespół Konsultacyjny do spraw Dostępności Infrastruktury Miejskiej do Potrzeb Osób 

Niepełnosprawnych, działający przy Powiatowej Społecznej Radzie ds. Osób 

Niepełnosprawnych. Wszystkie te działania miały na celu organizowanie stopniowego 

dostosowywania siedzib wydziałów Urzędu Miasta i innych jednostek miejskich do potrzeb 

osób z niepełnosprawnościami. Mimo tego jednak nadal możemy spotkać się w Krakowie z 

sytuacjami, w których siedziby organów miejskich zaprojektowane są w sposób, który 

uniemożliwia korzystanie z nich przez osoby posiadające jakiekolwiek ograniczenia w 

poruszaniu się. Taka sytuacja występuje między innymi w biurze Miejskiego Konserwatora 

Zabytków. Nowa siedziba zlokalizowana jest na drugim piętrze w kamienicy znajdującej się przy 

ul. Biskupiej 18. Jedynie jedno pomieszczenie umieszczone jest na parterze, ale żeby się do 



   
 

 
 

niego dostać, petenci zmuszeni są pokonać trzy schody znajdujące się tuż za drzwiami 

wejściowymi. Aby to zrobić, powinni wezwać dzwonkiem pracownika Biura, który ustawi dwie 

rampy, po których należy wjechać na parter. Wszystkie inne pomieszczenia, które umieszczone 

są na drugim piętrze, są niedostępne do osób z niepełnosprawnościami, ponieważ budynek nie 

posiada windy ani żadnego innego udogodnienia, które pozwalałoby im dostać się na kolejne 

piętro. Podobna sytuacja występuje w siedzibie jednostki Klimat-Energia-Gospodarka Wodna 

na os. Szkolnym 27, która obecnie jest w trakcie prac dostosowujących ten obiekt do potrzeb 

osób z niepełnosprawnościami. W tym czasie jednak powinni oni mieć możliwość skorzystania 

z usług oferowanych w tej jednostce, zatem tego typu prace powinny być zakończone przed 

otwarciem nowej siedziby.  

Mając na uwadze powyższe, zwracam się do Pana z następującymi pytaniami: 

1. Jakie są konkretne plany w zakresie dostosowania wszystkich siedzib wydziałów 

Urzędu Miasta i innych jednostek miejskich do potrzeb osób z niepełnosprawnością 

lub o ograniczonej sprawności ruchowej? 

2. Jaki jest planowany termin zakończenia wszystkich wyżej wspomnianych prac, a 

zwłaszcza jaki jest termin zakończenia prac wykonywanych w siedzibie jednostki 

Klimat-Energia-Gospodarka Wodna? 

Z wyrazami szacunku, 
 

 
Łukasz Gibała 

 

 


